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(Come) news

U Salezjan

11 listopada

Comenius

Jak wiecie 11 listopada to
ważne święto dla Polaków.
Dlaczego obchodzimy to
święto? Na pewno każdy
wie, że w tym dniu
obchodzimy Narodowe
Święto Niepodległości. W
latach 1937-1939
obchodzono je,  lecz później
zaprzestano. Przywrócono
w 1989 roku i tak do dzisiaj

zostało naszą tradycją. W
ten ważny dzień wszyscy
mamy wolne od pracy, jak i
szkoły. Ale też często
zapominamy, z jakiego
powodu ustanowiono je .

Agata Różańska

Wszystkich Świętych i
Halloween

19 października wielu
uczniów naszej szkoły
wybrało się na czuwanie
do Salezjan w
Tarnowskich Górach.        
   Opiekunką i organizatorką
wyprawy była p. Sonia
Chmiela. Nasi uczniowie
mieli duży wachlarz zajęć.
Na początku było powitanie,
a później spotkania w
grupach. Odbyła się również
msza święta. Po

tym wszystkim uczniowie
mieli czas dla siebie. Na
pewno nie było nudno.
   
   Na koniec nie można nie
wspomnieć o tym, że nasza
szkoła zajęła 3. miejsce w
mini turnieju siatkówki.

Daniel Długosz

1. i 2. listopada wielu z nas
spędziło dzień na grobach
bliskich. Mogliśmy ich
powspominać. To święto
poprzedzane jest
Halloween. Dniem, w
którym dużo dzieci
przebiera

się za czarownice, wampiry
itp. Łączenie amerykańskiej
kultury, naszej religii i
rodzimej tradycji wzbudza
wiele kontrowersji.

Marta Łukaszewska

30.10 br. grupa uczniów
wróciła z wymiany
uczniowskiej w ramach 
programu Comenius. Tym
razem przystankiem były
Włochy, 

Włochy
  Niedawno paru
wytypowanych uczniów z
naszej szkoły brało udział
w trzeciej już odsłonie
programu Comenius. Byli
to: Edyta Dreszer,
Weronika Miś, Izabela
Słota, Daniel Marcinek,
Paweł Piskozub i Bartek
Wojakowicz. Jako
opiekunki pojechały: p.
Sonia Chmiela oraz p. Anna
Stern.  Tym razem
spotkanie odbyło się we
Włoszech, a tak dokładnie
w Guardiagrelle. Ich
przygoda zaczęła się 23
października na lotnisku w
Pyrzowicach i trwała
siedem dni. 
       Na początku odbyło się
uroczyste powitanie oraz
zapoznanie z rodzinami,
które bardzo się spodobały
naszym podróżnikom. 
- Rodzina, do której
trafiłam, była bardzo

sympatyczna, traktowała
mnie jakbym była jednym z
jej członków. Każdy był tam
uprzejmy. Czułam się tam
swobodnie jak we własnym
domu. - skomentowała
Weronika Miś.
Prezentacje projektów
      Po przyjeździe odbyło
się spotkanie, na którym
uczniowie prezentowali
swoje projekty. W tej
kwestii  wypowiedziały się:
Iza, Weronika i Edyta: -
Zrobiliśmy w Polsce
projekty multimedialne oraz
wystawy do nich
nawiązujące. Tematami
byli: wielcy Polacy, oraz
miasto Radzionków.

Zwiedzanie
      W następnych dniach
uczestnicy wyjazdu zaczęli
zwiedzać m.in. Pescara,
L'Aquilla, Rzym, a w nim
Koloseum i Watykan.
Wszystkie wycieczki się
bardzo podobały, a
szczególnie do Watykanu.
Papieża niestety nie udało
im się zobaczyć. Mimo
tego uczestnicy wyjazdu
opisywali tę wycieczkę jako
bardzo udaną.
Wrażenia

Wszystkim uczestnikom
bardzo podobał się wyjazd i
był to dla nich wielki
sprawdzian, głównie z
języka angielskiego. Byli
również pod wrażeniem
ilości jedzenia np. lazanii i
stylem życia tych ludzi, co
wyraża wypowiedz p. Sonii
Chmieli – O 5:30  ustalona
była zbiórka, a o 6:10
nikogo nie było oprócz nas.

   Każdy z Was może
pojechać na kolejną
wymianę do Danii, tylko
trzeba się postarać. W
styczniu zostaną
wytypowani dwaj
uczniowie, którzy będą tam
reprezentować naszą
szkole. Życzymy
powodzenia!

Marta Łukaszewska,
Grzegorz Krzemiński 

p. Sonia Chmiela
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Św. Franciszek Znaczenia
imion

Agata to osoba o
wielkiej miłości do
bliźniego, o pozornie
silnej woli, pobudliwa.
Praca dla Agaty to pole
walki, gdzie wszystkie
chwyty są
dozwolone.Koniecznie
chce osiągnąć szybki
sukces. Szczęśliwym
kolorem jest beż, a
liczbą 3.
Natalia ma subtelny
charakter, choć w
ważnych chwilach
potrafi być stanowcza,
stała i nawet groźna.
Nie ulega wpływom.
Posiada niezachwianą
pewność siebie, rzadko
ufa innym.
Szczęśliwym kolorem
jest błękit, a liczbą 4.
Krzysztofa pasjonuje
wszystko, co związane
z życiem. Jest bardzo
aktywny, toteż trzeba
mu dawać możliwość
samorealizacji.  Nie
ulega
wpływom.Szczęśliwym
kolorem jest brązowy,
a liczbą 4.
Mateusz jest
niezwykle
odpowiedzialny,
prawdomówny,
sprawiedliwy,
dobroduszny. Raz
podjęte ustalenia i raz
dane słowo, realizuje z
żelazną konsekwencją.
Nawet, jeśli miałoby
mu to przynieść straty.
 Szczęśliwym kolorem
jest żółty, a liczbą 6.
Źródło:
www.ksiegaimion.com

Michał KowalskiKatowice-Spodek

16 listopada w
Katowicach odbyło
się wielkie
wydarzenie, a
mianowicie
przedstawienie
,,Franciszek
wezwanie z Asyżu'' 

Jak już nam
wszystkim wiadomo,
w naszym gimnazjum
kształtuje się wiele
talentów. 
Jedną z osób, którą
bez problemu można
zaliczyć do grupy
ludzi, którzy mają ‘ to
coś ‘ 
jest nasz rówieśnik,
uczeń klasy II
gimnazjum, Michał
Kowalski. Nie każdy
14-sto latek może
zagrać w
przedstawieniu w
stolicy naszego
województwa!
Jesteśmy dumni z
naszego kolegi,
dlatego też
przeprowadziliśmy z
nim wywiad na temat
w/w przedstawienia. 

Wywiad z Michałem
Kowalskim:
- Cześć Michał!
- Hej !

- Wszyscy w naszej
szkole słyszeli już na
pewno o twoim
występie, ale ja chce
Cię zapytać o
większe szczegóły
dotyczące niego i o
twoją przyszłość.
- Ok. pytaj.
- Czy uważasz że
wystąpienie w Św.
Franciszku było
pierwszym krokiem
do kariery aktorskiej?
- Mój udział w Mega
widowisku traktuje
jako przygodę życia,
a nie jako początek
kariery aktorskiej.
- Jak to się stało, że
dostałeś się na
casting?
- Do udziału w
castingu
zmotywowała mnie
moja koleżanka z
klasy i Pani z języka
polskiego. Właśnie p.
Ewa Wrona wszystko
zorganizowała i
zawiozła nas do
Katowic gdzie
zaopiekowała sie
nami. Jestem za to
bardzo wdzięczny.
- Kto cię wspierał
podczas castingu i
występu?
- Podczas

mojej przygody
miałem wsparcie
mojej mamy, która
woziła mnie na
wszystkie próby.
Wspierali mnie tez
nauczyciele z mojej
szkoły, dopytując sie
o ,,nowinki" związane
z Mega widowiskiem i
trzymali za mnie
kciuki. W czasie
występu, na widowni
była tez moja
wychowawczyni z
częścią klasy.
- Kogo grałeś w Św.
Franciszku z Asyżu?
- Siebie :)
- Czy trudno było
pogodzić próby do
występu ze szkołą?
- Nie, ponieważ próby
odbywały się w
soboty.
- Jak wyglądały
próby?
Próby prowadzone
były przez reżysera-
Pana Kozubka i
jednego z aktorów-
Maćka Omylaka. Na
początku prób były
specjalne ćwiczenia
mające na celu
rozluźnienie całego
ciała i odprężenie się.
Następnie
ćwiczyliśmy dykcje,

ruch sceniczny oraz
swoje role. Odbywało
się to w bardzo luźnej
i przyjaznej
atmosferze.-
- Czy miałeś tremę
przed występem i jak
sobie z nią radziłeś ?
- Stres był! Jednak
nasza grupa
recytatorów wspierała
się nawzajem
dodając sobie otuchy
i jakoś to ,,szło" do
przodu.
- Czy chcesz zostać
aktorem?
- Na razie o tym nie
myślę, jeszcze sporo
czasu mam na
zastanowienie.
- Na koniec pytanie:
Czy masz już w
planach następny
casting ?
- Organizatorzy Mega
widowiska ,,Święty
Franciszek-wezwanie
z Asyżu" nie
wykluczają
następnego
przedstawienia z
moim udzielam. 23
listopada br. jadę do
Panewnik na msze
dziękczynna i
spotkanie z
uczestnikami
przedstawienia.

Być może za rok
moja przygoda się
powtórzy, a jak
będzie zobaczymy.
Na dzień dzisiejszy
dziękuje wszystkim
za pomoc i wsparcie
w tym ważnym
okresie mojego życia.
- Dziękuje Ci Michale
za wywiad i życzę Ci
aby twoja kariera
poszła w jak
najlepszym kierunku.
- Nie dziękuje 

 Marta Łukaszewska,
Magdalena Hanzel

www.zspg.radzionkow.plhttp://www.zspg.radzionkow.pl/

http://www.ksiegaimion.com/
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Nasza
redakcja:

 ,,Mój biegun’’ okiem gimnazjalistów
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Pani Zuzanna Cieśla-
Skrzypulec uczy w
naszej szkole języka
polskiego i jest
wychowawczynią
klasy IVb. A o to kilka
ciekawostek na temat
pani Zuzi. 
1.  Gdybym nie byłam
nauczycielką to…
chyba na dobre
zajęłabym się literaturą
barokową.
2.  W życiu ważne są
dla mnie… dobre
chwile.
3. Lubię zapach…
Coco Mademoiselle.
4. Moją ulubioną
potrawą jest…
spaghetti z limonką i
rukolą.

5. Najtrudniejszym
przedmiotem w
szkole była dla
mnie… niestety fizyka.
6.  Moje hobby to..
gotowanie.
7.  Mój ulubiony kolor
to… czerwień.
8.  Moja ulubiona
bajka to…  "Piękna i
bestia".

Walka o
marzenia,
stawianie czoła
przeciwnościom
losu,
przekraczanie
granic –
ponieważ „brak
ręki i nogi to nie
kalectwo.”

  Wybraliśmy się do
kina, spodziewając
się obejrzenia filmu o
chłopaku, który
dokonał na pozór
niemożliwego. Miały
być łzy, pot, wzloty i
upadki. A
dostaliśmy...
Dokładnie to,
jednakże w mniej
zaskakującej wersji.
Zdecydowanie brawa
należą

się Maćkowi
Musiałowi, który
wspaniale odegrał
rolę  Jaśka Meli.
Równie wielki ukłon
należy się
Magdalenie Walach
(matka Jaśka) oraz
Bartłomiejowi Topie
(ojciec Jasia).
  Historia była
opowiedziana dobrze
i spójnie. Widz
przeżywał te same
emocje, co aktorzy,
niektórzy nawet
uronili łzy.
Rodzina Melów
została postawiona
przed ciężką próbą,
gdy lawina
nieszczęść
rozpoczyna się od
śmierci młodszego
brata Jasia -
Piotrusia. Doskonale
został ukazany

żal po stracie
dziecka. W tym też
momencie relacje
Jasia i jego ojca
zaczynają się psuć.
 Gdy wszystko
zaczyna się układać
i rodzina godzi się ze
śmiercią Piotrusia,
dochodzi do kolejnej
tragedii. Jaś ulega
wypadkowi. Z
oparzeniami 3.
stopnia ląduje w
szpitalu na
intensywnej terapii.
Gdyby tego było
mało – lekarze nie
dają mu szans na
przeżycie. Jednakże
– wszystko się
prostuje, Jaś wraca
do zdrowia i wkrótce
ma wyjść ze
szpitala. Wspaniale?
Nie, los po raz
kolejny drwi z

rodziny Melów.
Jasiowi wdaje się
zakażenie i zapada
wyrok – amputacja.
Jednak i z tym się
godzą i rozpoczynają
rehabilitację.
Rodzicie, widząc jak
ich niepełnosprawny
syn podpada w
depresję z powodu
swego kalectwa,
postanawiają działać.
Organizują dla niego
wyprawę na biegun.
W tym momencie
film się kończy.
Zamiast choć kilku
minut Musiała
przedzierającego się
przez śniegi,
dostajemy kilka
zdjęć z prawdziwej
wyprawy Jaśka Meli.
Zakończenie
zdecydowanie
obniża ocenę filmu.

Ścieżka dźwiękowa,
choć mało
urozmaicona, jest
dobrze dobrana.
Zdjęcia zostały ładnie
nakręcone. Gra
aktorska trójki
głównych bohaterów
to zdecydowanie
największy plus tego
filmu.
Reasumując -
dostajemy wspaniałą
historię, okraszoną
dobrymi zdjęciami i
wspaniałymi
aktorami. Niestety
poza tym nie
możemy spodziewać
się niczego
nadzwyczajnego, co
wyróżniałoby film
spośród wielu innych
o podobnej tematyce.

Dominika Sobala,
Krzysztof Tobor

portret p. Zuzanna Cieśla- Skrzypulec
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Uzależnienie od komputera

Gry komputerowe.
W dzisiejszych
czasach są niemal
bożkiem dla
nastolatków i
młodych dorosłych.
Nie dziwnym jest
dla nas, że np.
osoba, z którą
chcemy gdzieś
wyjść mówi ‘ Sorry,
nie mam czasu
‘expię’ ‘. Szkoda
tylko, że ten
problem narasta w
olbrzymim tempie.

Statystyki mówią, że
niemal 9%
amerykańskich
dzieci jest
UZALEŻNINYCH od
gier. W tym wypadku
nie możemy lać
wody i mówić sobie ‘
Wcale nie czuję się
uzależniony. ‘Należy

tą przypadłość
zbadać jak
najszybciej i podjąć
odpowiednie środki. 
 Strona internetowa
http://www.uzaleznienia
behawioralne.pl/
oferuje nam
zapoznanie się z
objawami tegoż
uzależnienia. Nie są
one w 100%
dostosowane do
każdego, ale jeśli
zauważysz bez
wątpliwości, że dwa
z nich występują u
ciebie, powinieneś
zacząć się bliżej
przyglądać twojej
aktywności
komputerowej.
Objawy :
 •  Pomniejszanie
czasu spędzanego
na grach. Czy
mówisz
rodzicom/rówieśnikom,
że spędziłeś jedną
godzinę na graniu,

podczas gdy wiesz,
że grałeś przez 2
godziny lub więcej?
•  Wykazywanie
zachowań
obronnych. Czy
reagujesz gniewem
lub zupełnie
nieadekwatnym
zachowaniem, gdy
ktoś pyta cię o gry
komputerowe?
•  Negatywny wpływ
na inne elementy
twojego życia. Inne
dzieci, hobby,
szkoła, przyjaciele
lub sport, mogą stać
się zaniedbywane,
ponieważ
poświęcasz coraz
więcej czasu na grę.
•  Ukrywanie uczuć.
Czy traktujesz gry,
jako ucieczkę od
rzeczywistości,
problemów z
rówieśnikami/
rodziną?

Według
społeczeństwa
większość graczy,
tzw. typowych
‘nołlajfów ‘ ma bardzo
urzekające
środowisko życia. 
Mianowicie:
·  ich pokój wygląda
trochę jak
pobojowisko, ważne
jest jedynie to, by
mieć gdzie oprzeć
rękę podczas gry,
·  góry brudnych
naczyń i zepsutego
jedzenia piętrzą się
na ich biurku,
·  kiedy wychodzą z
pokoju, nie zawsze
można się tam
przecisnąć, gdyż
podłoga jest
zatarasowana przez
brudne ubrania i inne
tego typu rzeczy.
Oczywiście nam jest
wiadome, że nie
każdy gracz ma
pokój takiego

typu. Przecież gracz
nie znaczy brudas i
flejtuch. Mimo to,
powinniśmy
pamiętać, że nawet
,jeśli w naszym
pokoju zwykle gości
nienaganny porządek
i kurz nie
zamieszkuje
naszych szafek, jest
ryzyko uzależnienia
się, jeśli tylko nie
pilnujemy czasu
spędzanego na
komputerze, lub jeśli
gry przekładamy nad
wszystko. 

Mam nadzieję, że
przybliżyliśmy wam
troszkę ten problem.

Magdalena Hanzel

Szyk i porządek Biurko graczaMagdalena Hanzel Magdalena Hanzel

http://www.uzaleznieniabehawioralne.pl/

	(Come) news
	11 listopada
	Wszystkich Świętych i Halloween
	U Salezjan
	Św. Franciszek
	Znaczenia imion
	,,Mój biegun’’ okiem gimnazjalistów
	Walka o marzenia, stawianie czoła przeciwnościom losu, przekraczanie granic – ponieważ „brak ręki i nogi to nie kalectwo.”

	Nasza redakcja:
	Portret pani Zuzanny
	Uzależnienie od komputera

